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PROTOKÓŁ NR LIII/06 

z LIII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 11 lipca 2006 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 

 

Początek obrad godz. 9.00.  

Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 31 radnych. 

Nieobecni: 

- radny Gorecki Jarosław  

- radna Grabarek-Bartoszewicz ElŜbieta 

- radny Sowiński Tomasz 

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).  

 
 
 
 

PUNKT 1 

SPRAWY REGULAMINOWE  

 

Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska BOGDAN OLESZEK  
Otworzył i przewodniczył obradom Sesji Rady Miasta Gdańska. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę państwa witam bardzo serdecznie, LIII Sesja Rady Miasta 
Gdańska zwołana w trybie nadzwyczajnym, ale to potrzeba wymusiła. 
Myślę, Ŝe pan prezydent zaraz powie na ten temat parę zdań, dlaczego 



 2 

powinnyśmy się byli spotkać. Serdecznie dziękuję tym wszystkim 
państwu, którzy juŜ mieli plany, dziękuję za zrozumienie i przybycie na 
dzisiejszą sesję, pomimo, Ŝe się Ŝegnaliśmy do sierpnia. 
Proszę państwa wpłyną wniosek dodatkowo jeszcze od wnioskodawcy 
tej sesji, od pana prezydenta. O włączenie dodatkowo do obrad projektu 
uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia na 
terenie Miasta Gdańska obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 
wyborów do Rady Miasta Gdańska i Sejmiku Województwa Pomorskiego 
oraz Prezydenta Miasta Gdańska. To jest druk 1947. I pani sekretarz 
miasta wyjaśni dlaczego dodatkowo ten druk powinniśmy włączyć pod 
obrady. Ja bardzo proszę o ciszę. 
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda ńska 
Proszę Państwa tym projektem uchwały, chcemy wprowadzić zmiany w 
granicach obwodów w jednostce Chełm. Tutaj generalnie chodzi o kilka 
ulic, które na dzień dzisiejszy musza iść do obwodu głosowania na ul. 
Wielkopolską a my ich kierujemy na Dragana poniewaŜ jest to bliŜej. 
Przepraszam, Ŝe w poprzedniej uchwale się to nie znalazło, ale tutaj 
podczas dyskusji na ostatniej sesji i dokonanych wizji w terenie 
uznaliśmy, Ŝe to będzie wygodne dla wyborców.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. Ja potwierdzam, bo jestem z tego obwodu, Ŝe faktycznie ci 
mieszkańcy mieli bardzo daleko. To ułatwi w znacznym stopniu dla tych 
mieszkańców dojście do lokali wyborczych.  W takim razie, kto z Pań i 
Panów Radnych jest za wprowadzenie pod dzisiejsze obrady druku 
1947? 
 

 
za    - 25 

       przeciw   -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
 
 

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
 
To będzie jako 4ty punkt dzisiejszej sesji.  
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Prosz ę Państwa mamy porz ądek obrad. Kto z Pa ń i Panów Radnych 
jest za przyj ęciem tego porz ądku obrad? 
 
 

 
za    - 27 

       przeciw   -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
 
 

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
Mamy porządek obrad zatwierdzony. 
 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie sesji 
- zatwierdzenie porządku obrad 

 
2. uchwały w sprawie: 
 

1) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu miasta 
Gdańska na rok 2006 (druk Nr  1944) , 

 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia poŜyczki 

Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi Klinicznemu Nr 1 
Akademickiemu Centrum Klinicznemu Akademii Medycznej w 
Gdańsku (druk Nr 1945) . 

 
 
3) Zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na 

lata 2006-2010 (druk Nr 1943)  
 
4) Zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia na terenie Miasta 

Gdańska obwodów głosowania w celu przeprowadzenia wyborów 
do Rady Miasta Gdańska i Sejmiku Województwa Pomorskiego 
oraz Prezydenta Miasta Gdańska. (druk Nr 1947)  

 
3.  Wnioski, o świadczenia osobiste.  
 
4. Zakończenie obrad. 
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PUNKT 2 

UCHWAŁY W SPRAWIE  
 
 
 
1) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia bu dŜetu 

miasta Gda ńska na rok 2006 (druk Nr  1944), 
 
 
Pan WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gda ńska  
przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Komisja BudŜetowa opiniowała ten druk pozytywnie. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z Pań i Panów radnych  jest za podjęciem 
druku 1944? 
 

za    - 25 
       przeciw   -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
 
 

RADA MIASTA GDA ŃSKA 
       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
 

UCHWAŁĘ NR LIII/1810/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 
Z dnia 11 lipca 2006 roku 

 
 
W sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia bud Ŝetu miasta 
Gdańska na rok 2006. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
2) zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie udzielenia po Ŝyczki 

Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi Klinicznemu Nr  1 
Akademickiemu Centrum Klinicznemu Akademii Medyczne j w 
Gdańsku (druk Nr 1945). 
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Pani JANINA MAŃKO – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji 
Zdrowia w Wydziale Spraw Społecznych  przedstawiła projekt uchwały 
zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Tam rzeczywiście napisano cyfrowo 400,000 jeszcze tyś. słowo, czyli 
było 400 tysięcy tysięcy. To jest ta poprawka. Komisja BudŜetowa 
opiniowała ten druk pozytywnie. Bardzo proszę pani radna Gosz. 
 
Radna – ZOFIA GOSZ  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Ja mam tylko jedno pytanie. Pamiętam, Ŝe na jednej z komisji przed 
poprzednią sesją ten błąd był zauwaŜony. Nie pamiętam czy to była 
KPGiM czy to była KSSiOZ. Powiedziano, przedstawiciel miasta wtedy 
powiedział, tak będzie to poprawione. Więc dziwie się, Ŝe taka poprawka 
nie była dokonana. Chyba to się gdzieś znajdzie, ale nie sztuka w tym, 
tylko jak przedstawiciel miasta, nie wiem czy w imieniu prezydenta czy 
we własnym mówi, Ŝe coś poprawi to powinien to poprawić. A nie Ŝeby 
takie błędy, typowo maszynowe, bo moŜna to powiedzieć takim językiem 
dawnym, Ŝeby po prostu zmieniać uchwałę. Dziękuję bardzo. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pani radna Putrycz. 
 
Radna – DANUTA PUTRYCZ  
Tylko ten co nie pracuje, ten się nie myli. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę Państwa nie ma więcej głosów. Kto z Pań i Panów radnych  jest 
za podjęciem druku 1944? 
 

za    - 29 
       przeciw   -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
 
 

RADA MIASTA GDA ŃSKA 
       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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UCHWAŁĘ NR LIII/1811/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 
Z dnia 11 lipca 2006 roku 

 
 
W sprawie zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie udzielenia po Ŝyczki 
Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi Klinicznemu Nr  1 
Akademickiemu Centrum Klinicznemu Akademii Medyczne j w 
Gdańsku. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
3) Zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta  Gdańska 

na lata 2006-2010 (druk Nr 1943) 
 
Pan MARCIN SZPAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Komisja do spraw WPI pozytywnie opiniowała projekt, 
Komisja BudŜetowa opinia pozytywna. Bardzo proszę pani Zofia Gosz. 
 
Radna – ZOFIA GOSZ  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Pierwsze mam pytanie, poniewaŜ pytałam się w Radzie Miasta przed 
sesją dlaczego KPGiM nie obradowała nad Ŝadnym z druków, które 
dzisiaj w jej kompetencji. Między innymi tutaj dotyczące WPI. Wiem, Ŝe 
inne komisje się zbierały, ale komisja merytoryczna najbardziej po prostu 
się nie zebrała. Dlatego po prostu mam pytania tutaj poniewaŜ nie 
mogłam nigdzie się nic na ten temat dowiedzieć. Po pierwsze, w jaki 
sposób wyliczono, jak wykalkulowano, Ŝe tyle zdroŜeje ten projekt 
komunikacyjny. Kto to robił, czy urzędnicy miejscy czy ot firma, która 
przystąpiła do przetargu postawiła takie warunki, czy teŜ jest analiza 
ekonomiczna. Bo to jest duŜe zwiększenie. Druga sprawa, bo 
przegłosowaliśmy juŜ co prawda zmiany w budŜecie, a tam było, był 
równieŜ nasze schronisko dla zwierząt, ale jeszcze zapytam. Po prostu, 
przecieŜ tam jest prokurator i wiemy, Ŝe tam są karani urzędnicy miejscy 
za niedopatrzenia. Czy te pieniądze  to jest naprawa niedopatrzeń 
urzędników czy teŜ innych słuŜb, którym to zlecono, czy to te zadania, 
które są teraz dofinansowane, nie były objęte tamtym projektem i jest to 
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jakoby niezaleŜne od tego co tam się dzieje, jakie są nieprawidłowości i 
kto za to odpowiada. Dziękuję pięknie.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. MoŜe na ta pierwszą część dotyczącą dlaczego KPGiM nie 
opiniowała poproszę pana przewodniczącego. 
 
Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący KPGiM  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Gwoli wyjaśnienia, komisją wiodącą w sprawie tej uchwały jest Komisja 
Doraźna do spraw WPI i ta komisja zajęła się tą sprawą. Natomiast tryb 
zwołania komisji, sesji nadzwyczajnej był taki, Ŝe trudno było ustalić 
konkretny termin, a taką odpowiedz mogła pani radna otrzymać pytając 
się wprost mnie, a nie przez głuchy telefon, Ŝe pyta pani 
przewodniczącego, a przewodniczący oddaje mi głoś. No jeŜeli pani 
radna chce ze mną w ten sposób rozmawiać, to zawsze moŜemy 
oczywiście. Ale dlaczego inni radni mają z tego tytułu tracić czas. JeŜeli 
pani radna ma jakieś pytania i wszyscy pozostali radni mogą je tutaj 
zadać. Sprawa nie jest tak zawikłana i jakaś obszerna, Ŝeby nie moŜna 
było tego zapytać, zapoznać się na sesji. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Ja tylko dodam, Ŝe do opiniowania dostała KPGiM i dlatego pytałem się, 
natomiast nie było woli, Ŝeby nie dać do opiniowania druku. Czy panie 
chce jeszcze coś dodać?  
 
Radna – ZOFIA GOSZ  
Chce tylko moŜe sprostować szanownemu panu przewodniczącemu, Ŝe 
komisja doraźna nie jest komisją rady, ja mówiłam o roli komisji rady, a 
wiodącą w tej sprawie komisją jest komisja polityki. Nic się nie stało 
oczywiście, ale po prostu jedna komisja, która nie zajęła się tym, 
oczywiście dlatego pytam dzisiaj. Dziękuję bardzo panie 
przewodniczący.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Ja teŜ dodam tutaj do pani wypowiedzi, Ŝe Komisja do spraw WPI jest 
komisją tylko czasową, ale to jest powołana komisja przez RMG. Pani 
Barbara Meyer. 
 
Radna – BARBARA MEYER  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
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Nie pokoi mnie jeden fakt, a mianowicie budŜet miasta na rok 2006 
uchwalony posiada pewne pozycje jak gdyby zapisane w budŜecie ale 
tak bez finansowo. Czekam na to kiedy te pozycje się zrealizują, stąd 
mój niepokój, Ŝe, przepraszam za kolokwializm, ale źle wykonane 
schronisko, brak winnych, nazywamy to teraz 2gi etap. Ja rozumiem, Ŝe 
mamy nakazy sanepidu, ale ja chciałabym wiedzieć, kto był winien i ile to 
nas ponownie będzie kosztowało, bo to jest marnotrawienie pieniędzy 
podatnika. Tak po prostu być nie moŜe. KaŜda zepsuta rzecz nie z winy 
podatnika, no cóŜ ma być naprawiana za pieniądze podatnika, coś jest 
nie tak.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękują bardzo. Pan radny Wiesław Kamiński. 
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
To co mamy do czynienia z tym zjawiskiem w tym przetargu, pokazuje Ŝe 
będziemy musieli weryfikować swoje przyjęte wskaźniki, Ŝe koszty tych 
inwestycji są znacznie droŜsze i w moim przekonaniu ten proces będzie 
coraz bardziej uwidaczniał się, czyli koszty inwestycji będą coraz 
większe. Oznacza to równieŜ, Ŝe siła naszych pieniędzy, jakimi 
dysponujemy, będzie znacznie mniejsza niŜ załoŜyliśmy. Ja zabieram 
głos tylko z jednego powodu. Jestem przekonany, Ŝe miasto musi 
zweryfikować swoje spojrzenie jeŜeli chodzi o politykę zatrudnienia i 
wynagrodzenia. Dlatego Ŝe widać wyraźnie, Ŝe fachowców typu 
inŜynierowie na rynku zaczyna brakować i bez radykalnej zmiany 
filozofii, po prostu zostaną w tym naszym mieście ludzie najsłabsi. A 
konsekwencje w najbliŜszych latach, rozliczanie tych inwestycji, 
rozliczanie się z UE, mogą być tragiczne w związku z powyŜszym panie 
prezydencie mam nadzieję, Ŝe te słowa będą takim dodatkowym 
impulsem do zastanowienia się nad tymi problemami. Dziękują bardzo. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Proszę teraz pana prezydenta o odpowiedz na te 
pytania, które zadali radni.  
 
MARCIN SZPAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
W pierwszej kolejności odniosę się do pytań pani radnej Gosz. W jaki 
sposób skalkulowano tak wysoki wzrost kosztów. Wzrost kosztów się 
jakby tak sam skalkulował, na skutek porównania ofert przetargowych z 
kosztorysami. Kosztorysy zostały przygotowane jako element studium 
wykonalności, które było przygotowywane w 2003-2004 przez wyłonioną 
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z przetargu francuską firmę SYSTRA. Te prace finansował Europejski 
Bank Odbudowy i Rozwoju, aczkolwiek miasto robiło przetarg na wybór 
firmy wykonującej to studium wykonalności. Niestety stało się tak, Ŝe 
proces zatwierdzania tej aplikacji trwał ponad 1,5 roku. Bo po raz 
pierwszy złoŜyliśmy ten projekt w  czerwcu 2004 roku, natomiast dopiero 
pod koniec ubiegłego roku podpisaliśmy umowę o dofinansowanie tego 
projektu. W tym czasie zaszły bardzo niekorzystne dla nas zmiany na 
rynku światowym, które mają ogromny wpływ na ten projekt, bo to są 
przede wszystkim torowiska i to są głównie sieci trakcyjne, gdzie koszt 
surowców stali i miedzi w bezpośredni sposób się przekładają się na 
wzrost kosztów. Tego w tak duŜym stopniu nie obserwujemy przy innych 
projektach, Ŝeby się odnieść od razu tutaj do uwagi radnego 
Kamińskiego, przy projektach drogowych, praktycznie przy wszystkich 
projektach do tej mieścimy się w kosztorysach inwestorskich, nie było 
tutaj znaczących przekroczeń budŜetu, wręcz przeciwnie były nawet 
kilku milionowe oszczędności na wielu z tych zadań. Za wyjątkiem 
projektu modernizacji tego wiaduktu przy Braci Lewoniewskich ze 
względu na to Ŝe tam było ogromny udział stali i konstrukcji stalowych w 
całości kontraktu co równieŜ spowodowało wzrost mniej więcej o 20% 
powyŜej ceny kosztorysowej. Wiec tutaj widać, Ŝe kosztorysy tak jakby 
nie nadąŜają za bardzo duŜą dynamiką cen surowcowych. Niestety ten 
projekt został akurat przez to dotknięty. jeŜeli chodzi o politykę 
zatrudniania, myślę, Ŝe tutaj pan dotknął bardzo draŜliwy temat i istotny 
jednocześnie. Na pewno muśmy tutaj mieć odpowiednie motywatory 
Ŝeby ludzi zatrzymać w Urzędzie Miasta Gdańska i przyciągnąć 
najlepszych nie tylko poprzez pensje, ale teŜ poprzez moŜliwość 
atrakcyjnej kariery czy teŜ rozwoju, kształcenia czy teŜ udziałów w 
realizacji projektów, które mają znaczenie z punktu widzenia teŜ 
budowania jakiegoś doświadczenia Ŝyciowego, które są w stanie 
przyciągnąć młodych ludzi i tutaj dyrektor Rudziński dba o to aby 
przyciągać najlepszych ekspertów do zespołu. Natomiast kwestia 
wynagrodzeń i liczebności tego zespołu jest na pewno kwestią, nad która 
trzeba dalej dyskutować. Jeśli chodzi o schronisko to tutaj poprosiłbym 
dyrektora Rudzińskiego, który by w kilku słowach skomentował ten stan 
obecny.  
 
KRZYSZTOF RUDZIŃSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych  
Panie Przewodniczący. 
Szanowni Państwo Radni. 
Przede wszystkim wyjaśniam jednoznacznie, kwoty które są w tej chwili 
w WPI na schronisko zawekslowane nie są kwotami przeznaczonymi na 
naprawę, tylko na wykonanie rzeczy, które uprzednio w dokumentacji 
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tego schroniska nie były, tzn. utwardzenie placów w klatkach, czyli 
utwardzenie posadzek orz zadaszenie klatek. Uprzedzając nijako pytania 
państwa radnych chciałem zwrócić uwagę, Ŝe dokumentacja 
wykonawcza i budowlana schroniska była opiniowana przez 2 
stowarzyszenia opieki nad zwierzętami, które wymogły na projektancie 
zakaz utwardzania posadzki w klatkach, zakaz, nie dopuścili do 
utwardzenia, twierdząc, Ŝe psy musza mieć kontakt naturalny z gruntem. 
I to jest pierwsza sytuacja. Druga, otóŜ te towarzystwa nie dopuściły do 
zadaszenia klatek, bo pierwotnie one były przewidziane do zadaszenia, 
nie dopuściły do budowania zadaszenia twierdząc, Ŝe psy muszą mieć 
kontakt z naturą i nie mogą być przykryte niejako dachem. Ja z całą 
odpowiedzialnością i z całym naciskiem podkreślam, Ŝe te 2 zasadnicze 
Ŝądania, które postawił w tej chwili lekarz powiatowy weterynarii i lekarz 
to tez w uzupełnieniu lekarz powiatowy uzgodnił teŜ w pierwotnej wersji 
tą dokumentację w ten sposób. W tej chwili Ŝąda od nas wykonania 
rzeczy, które Ŝąda wykonania te same 2 towarzystwa Ŝądają wykonania 
rzeczy, które uprzednio kazano nam wykreślić.  JeŜeli my 
przygotowujemy dokumentację budowlaną musimy się opierać na 
uzgodnieniach z fachowcami. KtóŜ dla nas mógł być stroną w tym 
momencie? Lekarz weterynarii i stowarzyszenie opieki nad zwierzętami. 
A teraz, przepraszam za dziwne wyraŜenie, kita się odwróciła i teraz się 
okazuje, Ŝe to co było uzgodnione jest nieprawidłowe. I, przepraszam 
pani radna, szukanie w tym momencie odpowiedzialnego urzędnika za to 
no jest chyba działaniem dziwnym dla mnie. I to jest pierwsza rzecz. 
TakŜe jeszcze raz podkreślam, te 2 rzeczy utwardzenie i zadaszenie jest 
realizowane jako uzupełnienie uprzednio nie uwzględnione w projekcie 
na Ŝądanie uzgadniających tą dokumentację.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pani radna Meyer króciutko w tym temacie. 
 
Radna – BARBARA MEYER  
Panie dyrektorze oczywiście, Ŝe ja nie robię Ŝadnego polowania na 
czarownice i nie chodzi mi o szukanie winnych urzędników, to wyjaśnia 
sprawę. Ale jeŜeli rzeczywiście było to opiniowane przez te 
stowarzyszenie i lekarza weterynarii to przecieŜ oni powinni ponieść teŜ 
jakieś konsekwencje, a cóŜ to tak se mogą opiniować albo tak albo nie. 
Powinni, to powinno być bardzo znane, bo tacy ludzie nie powinni wobec 
tego wykonywać swojego zwodu. No przepraszam, no dla lekarza 
weterynarii to jest błąd w sztuce.   
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KRZYSZTOF RUDZIŃSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych  
Niestety przyznam rację, dla mnie tutaj w tej chwili miarodajną osobą, 
która wydaje opinie w tym zakresie jest dyrektor Ogrodu Zoologicznego, 
stwierdziliśmy, Ŝe tylko on jako osoba mająca doświadczenie będzie 
decydował o zakresie i sposobie wykonania tych prac. I w tej chwili ten 
zakres powierzamy dyrekcji ZOO, która przejęła opiekę nad 
schroniskiem. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pan przewodniczący Koralewski. 
 
Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panie prezydencie, ja tam moŜe takie krótkie pytanie do Gdańskiego 
Projektu Komunikacji Miejskiej. Jest to projekt długodystansowy i tak 
patrzę na wykonawców, którzy przystępują do przetargów. Pytanie. Czy 
nie przystępują tutaj firmy z Gdańska. Jest to wielkie miasto, waŜny 
węzeł komunikacyjny, mnóstwo torów. Czy tu nie egzystują takie firmy. 
Bo słyszeliśmy tutaj juŜ takie argumenty, Ŝe są firmy z Krakowa, z Łodzi. 
One muszą ponieść dodatkowe koszty, a przypuszczam, Ŝe zatrudniają 
tutaj ludzi z trójmiasta, być moŜe to jest jakiś błąd menadŜerów z 
naszego miasta. Jak to wygląda w rzeczywistości, przystępują do 
konkursów czy nie.  
 
KRZYSZTOF RUDZIŃSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych  
Ja tylko w kwestii formalnej tu uzupełnię. Zgodnie z wymogami Komisji 
Europejskiej przetargi prowadzone na projekty dofinansowane są 
ogłaszane takŜe w Biuletynach Komisji Europejskiej po to Ŝeby 
zachować zasadę prawidłowej konkurencji, wolnej konkurencji w 
wyborze oferentów. Tylko tyle mogę powiedzieć, Ŝe my musimy 
zachować i zachowujemy zasady pełnego dostępu wszystkich oferentów 
do przetargu. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Jeszcze uzupełni pan Łagowski, bardzo proszę. 
 
JANUSZ ŁAGOWSKI – Z-ca Dyrektora Dyrekcji Rozbudowy  Miasta 
Gdańska 
Chcę uzupełnić informację o uczestnikach przetargu. Z firm gdańskich 
występują WPT Gravel, występuje firma z Pruszcza Zeus, firma Tor 
Carso z Elbląga, występuje firma z Biura Projektów Kolejowych, Biuro 
Projektów Budownictwa Komunalnego, ponadto występuje firma MDM z 
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Gdyni, występuje Pomorskie Przedsiębiorstwo Robót Torowych z 
Gdańska, takŜe występują firmy. Niemniej jednak trzeba zauwaŜyć, Ŝe 
kilka firm z głębi kraju BRK, Przedsiębiorstwo Robót Kolejowych z 
Warszawy, TorPol z Poznania, firma usług elektrycznych z Krakowa, w 
konsorcjum ostatnim występują firmy praktycznie z całego kraju, jest to 6 
firm w tym 3 miejscowe i 3 firmy zamiejscowe, takŜe widać tu pewna 
kruchość potencjału, która potencjał w minionych chudych latach 
inwestycyjnych niestety się nieco wykruszył, bo mieliśmy kiedyś dawno 
do kilkunastu, a nawet ponad 30 ofert, a w tej chwili jest 1 do 3 ofert na 
przetargi, a zdarzają się juŜ przetargi gadzie w ogóle brak ofert. Czyli to 
wskazuje na kurczenie się potencjału w relacji do ilości zamówień i 
ewidentnie to wpływa równieŜ na poziom cen.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Jeszcze pani Zofia Gosz. 
 
Radna – ZOFIA GOSZ  
Tak, ja mam pytanie w związku z wypowiedzią. Mianowicie czy te firmy, 
które pan wymienił tutaj z wybrzeŜa ogólnie mówiąc, o ile ja dobrze 
zauwaŜyłam są to mniejsze firmy. Czy te firmy po prostu są 
podwykonawcami tych duŜych firm z głębi kraju czy podrostu ten kto 
wygra przetarg wykonuje roboty. A dlaczego pytam. Dlatego Ŝe samego 
sposobu rozliczania kosztów, jeŜeli firma bierze podwykonawcę, wie pan 
o czym mówię, to  40% koszty minimum mogą być zgodnie z prawem 
wyŜsze. Czyli firma ta ma prawo narzucać swoje koszty 
ogólnozakładowe. I czy ma dbamy o to, Ŝeby podwykonawstwa było jak 
najmniej i wybieramy w przetargach, te firmy, które całościowo umieją 
objąć dany zakres prac, i czy przetargi są na odcinki róŜnych rodzajów 
prac czy tylko na jedno zadanie, tak jak na przykład była budowa plaŜ, a 
później ten, który wygrał przetarg poddzierŜawia  i podnajmuje 
wszystkim innym. Dziękuję bardzo. 
 
JANUSZ ŁAGOWSKI – Z-ca Dyrektora Dyrekcji Rozbudowy  Miasta 
Gdańska 
W przypadku Gdańskiego Projektu, akurat występują róŜne sytuacje. 
Sytuacja ostatniego przetargu, budowa linii na Chełm to jest konsorcjum, 
gdzie układ rozliczeń jest kwestią podpisanej umowy konsorcyjnej, 
natomiast  lider konsorcjum reprezentuje w związku z tym nie ma to 
układu czystego podwykonastwa. Owszem pojawiają się podwykonawcy 
dla mniejszych zakresów robót, natomiast w tym tutaj układzie, akurat 
Gdańskiego Projektu obecnie konsorcja są niezbyt liczne, roboty sa 
przewaŜnie wykonywane z podwykonastwem. Natomiast interes 
podwykonawców, którzy rzeczywiście w duŜej mierze stanowią firmy 
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krajowe, jest zabezpieczony w ten sposób, Ŝe miasto nie płaci 
wykonawcy przed okazaniem zapłacenia podwykonawcą, to tu jest ten. 
Natomiast ja będę kontynuował, bo pani chodziło równieŜ o to czy nie 
ma tej dominującej roli  wykonawstwa.  Sytuacje tu są róŜne, dla 
przykładu ul. Pomorską realizuje firma Sztrawach z Warszawy oddziął 
północny, a podwykonawcą współkonsorcjantem jest firma WPT Gravel i 
niewątpliwie głównym powodem, który naleŜy w tej chwili wskazać jako 
to zjawisko to jest pewna jednak szczupłość potencjału miejscowego.  śe 
zawiązywanie konsorcjum powstaje z uwagi na szczupłość. I teraz 
jeszcze jedna kwestia. Pytała pani czy nakładamy wymogi co do 
realizacji zakresu podstawowego. Tak jak najbardziej wymagamy, Ŝeby 
oferta była składana przez firmę rzeczywiście wykonawczą i musi się 
ona wykazać moŜliwościami zrealizowania zakresu podstawowego, w 
tym przypadku są to roboty torowe, stawialiśmy roboty torowo-drogowe, 
takŜe eliminuje to moŜliwość czystego pośrednictwa. Firma musi 
wykazać się dorobkiem i musi zrealizować podstawowy zakres robót. 
Powoduje to tworzenie konsorcjum, a uniemoŜliwia przechwytywanie 
zamówień i podzlecanie dalej. Oczywiście w podwykonastwie to zjawisko 
występuje, poniewaŜ to są mniejsze zakresy.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Więcej pytań nie ma. Przypomnę druk 1943. Jeszcze 
proszę bardzo pan Czesław Nowak. 
 
Radny – CZESŁAW NOWAK  
Taka gorąca dyskusja tu rozgorzała. Ja chciałbym państwa radnych 
poinformować, Ŝe tory tramwajowe w ul. Marynarki Polskiej zostały juŜ 
oddane i tramwaje jeŜdŜą. I koszty nie zostały przekroczone, takŜe ku 
radości niektórych radnych. Dziękuję bardzo. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa druk 1943. Kto z Pań i Panów radnych 
jest za podjęciem? 
 
 

za    - 28 
       przeciw   -   0 
       wstrzymało si ę   -   1 
 
 

RADA MIASTA GDA ŃSKA 
       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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UCHWAŁĘ NR LIII/1812/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 
Z dnia 11 lipca 2006 roku 

 
 
W sprawie zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta Gda ńska na lata 
2006-2010. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
4) Zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie utworzenia na terenie Miasta 

Gdańska obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 
wyborów do Rady Miasta Gda ńska i Sejmiku Województwa 
Pomorskiego oraz Prezydenta Miasta Gda ńska. (druk Nr 1947) 

 
Pani DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda ńska  przedstawiła 
projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z Pań i Panów radnych jest 
za podjęciem druku 1947? 
 
 

za    - 27 
       przeciw   -   0 
       wstrzymało si ę   -   1 
 
 

RADA MIASTA GDA ŃSKA 
       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
 

UCHWAŁĘ NR LIII/1813/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 
Z dnia 11 lipca 2006 roku 
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W sprawie zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie utworzenia na terenie 
Miasta Gda ńska obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 
wyborów do Rady Miasta Gda ńska i Sejmiku Województwa 
Pomorskiego oraz Prezydenta Miasta Gda ńska.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 3 

WNIOSKI , OŚWIADCZENIA OSOBISTE  

MARCIN SZPAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Jeden taki komunikat, a tak naprawdę prośba do państwa radnych. My w 
tej chwili kończymy rozstrzygnie przetargów na projekt e-Gdańsk i 
właśnie rozstrzygnęliśmy przetarg na dostawę furtek internetowych, to są 
te tzw. wysunięte ramiona urzędu miejskiego. To jest na razie taka 
wizualizacja wstępna, nie jest to jeszcze ostateczna wizja tego projektu. 
Natomiast w ramach pilotaŜu 8 takich furtek zostanie wykonanych, 
zakupionych przez urząd, chcemy je ustawić w takich miejscach, które 
są łatwo dostępne dla mieszkańców i które będą teŜ wizytówką urzędu. 
Taki punkt, taka furtka internetowa składa się z 3 komputerów i 
obsługiwana jest przez pracownika urzędu, to będą staŜyści z 
Powiatowego Urzędu Pracy, którzy będą obsługiwali te furtki. One mają 
przede wszystkim charakter promocyjny i edukacyjny, czyli zachęcamy 
mieszkańców Gdańska do z jednej strony korzystania z Internetu, ale z 
drugiej strony przyzwyczajamy ich równieŜ do załatwiania spraw 
urzędowych przez Internet. Po to ta obsługa, Ŝeby poinstruować, 
przeszkolić mieszkańców Gdańska. Dzisiaj na razie jest tylko moŜliwość 
inicjowania spraw przez Internet. Natomiast w ramach e-Gdańska będzie 
moŜliwość pełnego załatwiania pewnego katalogu spraw z 
wykorzystaniem tej ścieŜki internetowej. W związku z tym prośba do 
państwa radnych, jeŜeli w swoich dzielnicach znacie takie miejsca, które 
są dobrze połoŜone, są warunki lokalowe, które umoŜliwiają postawienie 
takiej furtki, która ma wymiary gdzieś 1,5/2 m. wielkości, najlepiej, Ŝeby 
to były miejsca, gdzie się skupiają ludzie, ciągi komunikacyjne, albo 
miejsca gdzie mieszkańcy przychodzą Ŝeby załatwiać jakieś sprawy. 
Chcemy jedną albo dwie furtki postawić w istniejących lokalizacjach 
urzędowych. Rozmawiamy w tej chwili z właścicielami centrów 
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handlowych, Ŝeby jedną moŜe dwie furtki postawić na próbę postawić w 
centrach handlowych. Ale teŜ chcielibyśmy państwa radnych zaprosić do 
tutaj składania propozycji. Nie wiem, moŜe siedziby spółdzielni 
mieszkaniowych, gdzie przychodzą. Kilka metrów kwadratowych, 8-12 
m2 ale przy dobrej dostępności, dobrej widoczności. Właśnie ciągi 
komunikacyjne, tam gdzie są ludzie, to mają być po prostu takie 
promocyjne wizytówki Urzędu Miasta Gdańska. Gdyby moŜna było do 
końca miesiąca lipca składać takie propozycje byłbym bardzo wdzięczny. 
Dziękuję bardzo.  
  
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pan radny Łęczkowski. 
 
Radny – WIESŁAW Ł ĘCZKOWSKI 
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Panie Prezydencie. 
Jesteśmy w zasadzie nawet nie na półmetku wakacji, a mamy utonięć w 
naszym w ogóle województwie, ponad, około 240. To tyle co w ubiegłym 
roku w całym sezonie. Ja po prostu zwracałem się  w Komisji Turystyki, 
Ŝeby poszerzać plaŜę o ratowników, Ŝeby było więcej ratowników, Ŝeby 
plaŜe były szersze, Ŝeby po prostu dbać o ludzkie Ŝycie. Ja rozumiem, 
Ŝe niektórzy po prostu igrają z wodą i sami muszą ponieść konsekwencje 
tego co zrobili, ale chcę powiedzieć, Ŝe naszym obowiązkiem jest 
poszerzać naprawdę plaŜe i Ŝeby więcej ratowników było na plaŜach. 
Dziękuję.  
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Proszę Państwa, ja sądzę, Ŝe juŜ sezon trwa, jak juŜ pan radny sam 
zauwaŜył, myślę, Ŝe w ciągu września i października odpowiednie 
komisje powinny z instytucjami, organizacjami podsumować sezon letni 
2006. bardzo precyzyjnie sformułować zalecenia, rekomendację na 
przyszły rok. Precyzyjnie to znaczy, np. Stogi, propozycja jest 100-200 
m. w tą czy w tamtą stronę poszerzenia. Pana generalnie uwaga jest, 
idzie we właściwym kierunku, moŜna się tym pochwalić, Ŝe w tym roku 
mamy sezon bardzo wzbogacony o nowoczesne kąpielisko na Stogach. 
Natomiast na pewno trzeba będzie w przyszłym roku i następnych latach 
poszerzać właśnie chronione, strzeŜone plaŜe. To oczywiście będzie nas 
kosztować, bo to jest dodatkowy koszt na ratowników i dodatkowy koszt 
na sprzątanie plaŜ. Dziękuję. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pani radna Zofia Gosz. 
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Radna – ZOFIA GOSZ  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado.  
Panie Prezydencie. 
Pierwsze chciałam jeszcze dopytać. Z tymi witrynami, to były internetowe 
tak? Czy to muszą być tereny gdzie jest np. objęte dozorem, straŜe 
jakieś, czy to mogą być takie ot sobie? PoniewaŜ, czy to muszą być w 
budynkach zamkniętych, czy w zadaszonych, w ogóle jak to powinno 
być. Ale teraz jeszcze mam w ramach oświadczeń i wolnych wniosków. 
Proszę państwa, tutaj kolego radny powiedział o poszerzeniu plaŜ. Ja 
muszę z Ŝalem powiedzieć, Ŝe myśmy zawęzili plaŜę, Stogi są bardzo 
ładne, natomiast od Jelitkowa do Brzeźna postawionych ma być 22 
namioty, namioty harcerskie szare, brzydkie z napisem duŜym Lech i 
sprzedaŜ alkoholu. Jest to efekt uchwały naszej RMG z ubiegłego roku z 
tego okresu. I teraz proszę państwa ja jestem w komisji rozwiązywania 
problemów alkoholowych. Byliśmy na kontroli na plaŜy 2 razy w tych 
punktach i co mówi właściciel, bo jedna firma wygrała z Kartuz  i 
poddzierŜawia wszystkim innym, wynajmuje te 22 punkty. Mówi proszę 
państwa, miasto nam nakazało nawet co 30 m. na piasku stawiać 
namioty, my nie stawiamy bo kto co 130 m. będzie przychodził i pił piwo? 
To jest wypowiedz z duŜego pawilonu, właściwie właściciela, 
przedstawiciela właściciela, który wygrał cały przetarg. Czyli ci, którzy 
wygrali przetarg, zapłacili miastu, widzą bezsens.  
Proszę państwa WOPR protestował przeciwko umieszczeniu pawilonów 
handlowych z alkoholem na plaŜy, pisaku zaznaczam panie prezydencie. 
Dzisiaj idziemy znowu na kontrolę, moŜe pan się z nami przejść, bardzo 
by, moŜna na bosaka w piasku bardzo ładnie się chodzi. Natomiast i 
mimo to zrobiono to co zrobiono, teraz. Niektóre pawilony są duŜe, tak ja 
musze to opowiedzieć, bo jestem przez  mieszkańców zobowiązana, bo 
wczoraj teŜ do mnie dzwoniono i rozmawiano ze mną, które mają 300 m. 
bo od 300 do 30 m. takie wielkości są pawilony. I one mają krzesełka 
faktycznie, zadaszenie, mają Toi Toi, itd. Ale są takie, które mają 10 m., 
namiot jest postawiony, Lech pisze. Nie wolno pić na plaŜy, jest zakaz 
prawny, jest karalne, natomiast w siatce, w której nie widać wynosi się 
piwo z tego maleńkiego pawilonu, bo gdzie, idzie się na koce do innych 
ludzi. Proszę państwa, to myśmy stworzyli te warunki i czy my 
powinniśmy, ja wiem, Ŝe pan prezydent Szpak by chciał by było wino i 
drinki tam sprzedawane, pamiętam wyraźnie ten głos, ale naprawdę 
panie prezydencie proszę coś zrobić z tym, bo to nie tylko juŜ, ale 
członkowie pana partii PO teŜ bardzo są tym zbulwersowani, więc nie 
ma faktycznie gdzie się połoŜyć. Nie ma, bo trzeba pod namiotami z 
piwem, albo pod Toi Toi po prostu się kłaść. I tutaj muszę powiedzieć, 
nie wiem czy pan prezydent wie, szczególnie zainteresowała się tym 
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pani Hojarska z Samoobrony, pisała juŜ do wojewody, przedstawiciel 
wojewody u mnie interweniował, pytał się co ja jako radna na to i dlatego 
jestem zobowiązana to zgłaszać, nie mówiąc, Ŝe ludzie po prostu 
zgłaszają to często i gęsto, mówiąc kolokwialnie. TakŜe naprawdę 
proszę się tym zainteresować, my będziemy wnioskować 
prawdopodobnie jako komisja rozwiązywania problemów o zmianę tej 
uchwały, ale to wydane są pozwolenia na 4 lata proszę państwa. Bo tak 
mówi ustawa. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Pan przewodniczący śubrys. 
 
Radny – ALEKSANDER śUBRYS – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Ja chciałbym przypomnieć, jasne, Ŝe trzeba pilnować porządku, ale rok 
temu, mówię do pani radnej Gosz, przyjmowaliśmy tą uchwałę  z całą 
świadomością, Ŝe będą to miejsca oznakowane, szczególnie 
nadzorowane, Ŝe likwidujemy takie picie alkoholu pokątne i doraźne na 
plaŜy i w tych miejscach jest uczulona straŜ miejska i policja. Zwiększą 
patrole i będą naprawdę rygorystycznie podchodzili. To jest jedna 
sprawa. Myślę, Ŝe to się sprawdzi. Zgadza się plaŜe są węŜsze w 
związku z tym, przypominam tu panu prezydentowi, o postulacie, który 
zgłaszałem, jest wpisany do WPI, o poszerzenie plaŜ na odcinku od 
Brzeźna do Jelitkowa w szczególności, bo Stogi są szerokie i gro 
środków na ten cel idzie z Urzędu Morskiego  w Gdyni. Trzeba po prostu 
monitować, naciskać Urząd Morski bo Sopot i Gdynia uzyskały na top 
środki, myślę, Ŝe powinniśmy o to zdecydowanie powalczyć, tym bardziej 
przypominam zapis w WPI o poszerzenie Gdańskich plaŜ jest. Dziękuję.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Jeszcze pani Zofia Gosz. 
 
Radna – ZOFIA GOSZ  
Ja tylko mam wniosek i prośbę w związku z tym problemem właśnie. 
Myśmy tez uwaŜali, Ŝe będzie to elegancka zabudowa plaŜ, bo tak 
mówiono. Ja bym prosiła o warunki przetargu, czy tam było, Ŝe to mają 
być namioty harcerskie, szare czy jakie były warunki temu 
wygrywającemu, w ogóle wszystkim przystępującym postawione. Bo jest 
to brzydki, szary i za kaŜdym razem z napisem duŜym Lech. Powiem 
jeszcze jedną taką scenkę obrazową. Byłam na, jeszcze tylko 2 stały i 
byli Niemcy, grupa niemiecka na molo naszym i po prostu, no niemiecki 
trochę znam, i kobieta mówi do męŜczyzny, „popatrz, popatrz, to jest 
niemoŜliwe” i oni sobie muszą zdjęcia zrobić, bo „zobacz, zobacz, to jest 
niemoŜliwe, musimy sobie zrobić zdjęcie”. Proszę państwa, tym my nie 
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wejdziemy do europy, takim postępowaniem nie, i co ci właściciele 
mówią, oni nie mają klientów, bo jak, co 100, 22 pawilony mają być 
obowiązkowo postawione od Jelitkowa do Brzeźna, róŜnej wielkości, od 
300 do 30 czy 18 m., dokładnie wiem, bo chodzimy tam na kontrolę z 
kolegą radnym równieŜ. Dziękuję. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Kolega Gierszewskim. Proszę pani Danuta Putrycz. 
 
Radna – DANUTA PUTRYCZ  
Panie przewodniczący, widzę, Ŝe pan prezydent juŜ wyszedł, nie mniej 
mam do niego wniosek. Mieszczę się w tej kategorii punktu wnioski. 
Panie prezydencie 28 kwietnia 2006 odpowiedział pan jednej z osób, 
która posiada dziecko niepełnosprawne o tym, Ŝe w trybie pilnym 
rozwaŜy pan moŜliwość przyznawania takiego uregulowania, by mogli na 
badania róŜnego rodzaju, rehabilitacje równieŜ korzystać z bezpłatnych 
biletów. W związku z tym, widzę, Ŝe ta sprawa nadal jest nie wyjaśniona, 
bo z 12 czerwca 2006 roku pan juŜ Lewna, a nie pan juŜ panie 
prezydencie, bo pan się zobowiązał do tego, odmawia rozpatrzenia w 
ogóle tego problemu. Zwracam się do pana z wnioskiem, Ŝeby jednak 
podejść do  tego bardzo powaŜnie, tym bardziej, Ŝe jak z informacji 
MOPSu wynika niepełnosprawnych do 16 roku Ŝycia, którzy posiadają 
orzeczenia ograniczonej moŜliwości samodzielnej egzystencji jest 
zaledwie 548 dzieci. Nie jest to duŜa liczba, więc wniosek do pana o 
rozwaŜenie i zajęcie się tym problemem moŜliwie jak najszybciej i 
wyjście z takimi uregulowaniami, które pozwolą tym ludziom korzystać z 
bezpłatnych przejazdów. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Pani radna Pomaska 
 
Radna – AGNIESZKA POMASKA  
Ja juŜ tylko krótko na koniec, chciałam poprzeć panią radną Putrycz w tej 
sprawie. Ja myślę, Ŝe teŜ radni w porozumieniu z prezydentem mogą 
zastanowić się nad przygotowaniem uchwały, poniewaŜ Ŝeby taki zapis 
wprowadzić trzeba zmienić uchwałę. TakŜe myślę, Ŝe tutaj radni będą 
współpracować w tej sprawie, ja tez rozmawiałam z panem, który tą 
kwestię poruszał. Jeszcze krótko na temat namiotów na plaŜy. Ja myślę, 
Ŝe nie ma co dramatyzować, dobrze, Ŝe Ŝycie na plaŜy istnieje, ale 
rzeczywiście ja mam prośbę, Ŝeby to jakoś kontrolować, bo ostatnio 
przejeŜdŜałam i co drugi namiot jest zamknięty. To znaczy, Ŝe ktoś 
traktuje te namioty jako reklamę a nie miejsce, gdzie to Ŝycie ma 
kwitnąć. TakŜe wydaje mi się, Ŝe tutaj jakoś trzeba wymóc na tych co 
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dzierŜawią te punkty, by jednak tam funkcjonowały, a nie Ŝeby było Ŝywa 
reklamą, Ŝywą reklamą bardzo tanią w takim miejscu. Dziękuję. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pani Zofia Gosz. 
 
Radna – ZOFIA GOSZ  
Chciałam 2 zdania moŜe w sprawie dowozu dzieci niepełnosprawnych. 
Ja teŜ dostałam to do skrytki. Proszę państwa, nie wiem, chyba to jest 
nieporozumienie wielkie pomiędzy słuŜbami, ja załatwiałam ten problem 
przez 7 miesięcy i mam ostatnią odpowiedz po załatwieniu i 
niepełnosprawni do mnie dzwonili, Ŝe wszystko jest juŜ załatwione i Ŝe 
dzieci, które nigdy nie były dowoŜone i dorośli zostali, są dowoŜeni. Więc 
mając tę całą informację z Internetu, wypowiedz róŜnych słuŜb, róŜnie o 
danym temacie. Obawiam się, tu moŜe do pani wiceprezydent się 
zwraca, Ŝeby po prostu skoordynowała to, bo dotychczas odpowiadał na 
przewozy niepełnosprawnych wydział  komunikacji, zarząd komunikacji 
miejskiej, pan Szczyt, albowiem w ZKMie jest specjalna komisja, która 
przyznaje będzie nie przyznaje przewozy osobom niepełnosprawnym, 
nie robią to urzędnicy. Dokupiono więcej mikrobusów i takie mam 
informację. Ja teŜ to zbadam, ale bardzo proszę, aby pani prezydent 
między wszystkimi słuŜbami sprawdziła te informację. Bo dla mnie 
załączone informacje z róŜnych słuŜb miasta są wzajemnie sprzeczne. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. I pani radna Tomaszewska. 
 
Radna – MONIKA TOMASZEWSKA  
Proszę państwa w wolnych wnioskach chciałabym poruszyć jedną 
sprawę, wydaje mi się, Ŝe ona jest bardzo waŜna. Wczoraj odbył się 
konferencja na temat podziału środków z EFS, chciałabym, Ŝeby 
państwo radni zwrócili szczególną uwagę na zagadnienia właśnie 
podziału centralnego środków z EFS, mówimy o kwocie niebagatelnej 8 
mld. euro. Priorytety zostały ustalone w ten sposób, Ŝe większość z nich 
będzie koordynowane przez Warszawę, przez Ministerstwo Rozwoju 
Regionalnego i oczywiście pojawia się pytanie o efektywność podziału 
tych środków, o konsumpcję tych środków, o rozwiązywanie Ŝyciowych 
spraw Gdańszczan. W priorytetach centralnych nie znalazły się Ŝadne 
odniesienia do wielkich aglomeracji. Efekt jest taki, Ŝe miastu Gdańsku, 
albo innym aglomeracją będzie bardzo trudno sięgnąć po te środki i 
rozwiązywać Ŝyciowe problemy Gdańska. Jeszcze raz uwaŜam, Ŝe 
sprawa powinna powrócić na sesję Rady Miasta juŜ nie w okresie letnim, 
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ale w okresie normalnej pracy, czyli we wrześniu. Razem z panią 
prezydent Hall, która wykazała tutaj ogromną inicjatywę i ogromne 
zaangaŜowanie przedstawimy Wysokiej Radzie co udało nam się jakby 
rozstrzygnąć, albo uzgodnić z właściwym ministerstwem i na juŜ teraz 
nowym premierem rządu, panem Jarosławem Kaczyńskim. Chcemy 
równieŜ ten apel złoŜyć na ręce wszystkich parlamentarzystów 
województwa pomorskiego, bo uwaŜam, Ŝe programy operacyjne  
chociaŜ są przygotowane przez rząd jednak muszą być zaakceptowane 
czy tez uzgadniane z parlamentarzystami. Proszę państwa sprawa jest 
powaŜna, sprawa jest wydaje mi się kluczowa i namawiam państwa 
radnych do zainteresowania się udziałem środków unijnych w przyszłym 
okresie finansowym 2007-2013.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Jeszcze pani sekretarz proszę. 
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda ńska 
Ja chciałabym w nawiązaniu do tej sytuacji przewozu osób 
niepełnosprawnych. Ja obiecuję państwu, Ŝe przekaŜę prezydentowi ten 
problem i na pewno prezydent pochyli się nad tym problemem.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Ja jeszcze poproszę pana prezydenta Szpaka, bo tam 
padło pytanie pani Zofii Gosz, co do wymogów tych pomieszczeń, 
bardzo proszę panie prezydencie. 
 
MARCIN SZPAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Tak, to oczywiście powinno być pomieszczenie zamknięte, w jakiś 
sposób monitorowane, z moŜliwością przyłączenia prądu i Internetu. To 
są najwaŜniejsze wymogi. Musi być dostęp do sieci, będzie teŜ punkt 
bezprzewodowego dostępu do Internetu, w ramach takiej furtki. No i 
oczywiście to musi być połoŜone w miejscu widocznym, łatwo 
dostępnym, blisko ciągów komunikacyjnych i to są tak naprawdę jedyne 
wymogi. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Czyli to mogą być jakieś przychodnie zdrowia, mogą być spółdzielnie, 
mogą być punkty obsługi klientów, przynajmniej w tych dzielnicach, gdzie 
dojazd do śródmieścia do urzędu jest dłuŜszą drogą, a pozwoli to 
ludziom starszym przede wszystkim załatwienie spraw poprzez Internet, 
tym bardziej, Ŝe będzie tam pomoc, będą obsługiwały to osoby z urzędu 
miasta, będzie zawsze osoba, która pomoŜe.  
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PUNKT 7 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 

 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę państwa, na tym wyczerpaliśmy porządek obrad, dziękuję 
wszystkim. Zamykam obrady dzisiejszej sesji. Serdecznie dziękuję za 
przybycie i myślę, Ŝe teraz rzeczywiście się spotkamy 31 sierpnia. śyczę 
wszystkim dobrej pogody i udanego urlopu.  
 
 
Obrady skończono o godzinie 10,15 
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